

ОПЕРАТИВНА ІНФОРМАЦІЯ
(за матеріалами інтернет-версій друкованих ЗМІ та онлайн-медіа)

21.07.2026

Зміст:

(Натисніть на заголовок для переходу на текст)

Загальні питання

[NV. –2026. – 20 лип. «Нам потрібні сто українських Соросів». Директор фонду Відродження – про те, чому варто боротися за відкрите суспільство. – Одінцова А., Ковальова Д.](#)

[NV. –2026. – 20 лип. «Не даймо себе розділити». Перед посольством України у Варшаві і на Ринковій площі у Вроцлаві відбулись акції проти розбрату між народами. – Одінцова А.; Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. У Варшаві, Кракові та Вроцлаві люди вийшли на мітинги, щоб підтримати Україну. ФОТО, ВІДЕО. – Скотнікова О.](#)

Вшанування пам'яті

[Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. У Києві відзначають 120-річчя з дня народження поетеси Олени Теліги: програма заходів. – Катаєва М.](#)

[NV. –2026. – 20 лип. До других роковин убивства. У Львові відкрили меморіальний простір на честь Ірини Фаріон. – Найденко Ю.; Віледж Україна. – 2026. – 20 лип. У Львові відкрили Меморіальний простір пам'яті Ірини Фаріон. – Гуржий В.; Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. У другу річницю вбивства Ірини Фаріон, у дворі на вулиці Масарика відкрили простір її пам'яті. – Скотнікова О.](#)

Медіа

[Укрінформ. – 2026. – 21 лип. В Україні оновили правила мовлення телеканалів у дні пам'яті. – Інф.](#)

Благодійність

[Укрінформ. – 2026. – 21 лип. Гурт «Антитіла» та їхні слухачі передали спецпризначенцям ГУР дрони на \\$5 мільйонів. – Інф.](#)

Фестивалі

[NV. –2026. – 20 лип. The ВЙО, NAZVA, Марина Круть: оголосили повний лайнап фестивалю «Вирій». – Пасічник К.](#)

Музика

[Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. Світлана Тарабарова вперше наживо презентує новий альбом «Липень в її очах». – Руденко Л.](#)

Кіномистецтво. Кінопрокат

Укрінформ. – 2026. – 20 лип. Фільм про Героя України Геннадія Афанасьєва покажуть на кінофестивалі в Іспанії. – Інф.

NV. –2026. – 20 лип. На Одеському міжнародному кінофестивалі покажуть ретроспективу фільмів Сергія Буковського. – Найденко Ю.

NV. –2026. – 20 лип. У кіно до Дня Незалежності. Вийшов трейлер української комедії Потяг Червона рута. – Найденко Ю.

NV. –2026. – 20 лип. У кінотеатрі Жовтень покажуть стрічку Вавилон ХХ Івана Миколайчука. – Пасічник К.

Література. Книговидання

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Керівниця УІК закликає уряд виділити 150–200 млн грн на відновлення після російських обстрілів втраченого мільйона книжок. – Інф.

Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. У Києві атака рф знищила склад видавництва «Книголав», де було 250 тисяч книжок. – Скотнікова О.; Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Склад видавництва «Книголав» знищено внаслідок атаки рф, втрачено 250 тис. Книжок. – Інф.; Укрінформ. – 2026. – 20 лип. росія знищила склад видавництва «Книголав». – Інф.

NV. –2026. – 20 лип. Знищено 250 тисяч шкільних підручників. рф зруйнувала друкарню «Конві» в Києві. – Найденко Ю.; Віледж Україна. – 2026. – 20 лип. Унаслідок російського обстрілу в друкарні «Конві» згоріло понад 500 тисяч книжок. – Джанов Д.; Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Російський обстріл зруйнував друкарню групи «Конві» та знищив майже 250 тис. підручників – комерційна директорка. – Інф.; Укрінформ. – 2026. – 20 лип. Масований удар рф балістикою по Києву зруйнував друкарню та знищив майже 250 тисяч підручників. – Інф.

NV. –2026. – 20 лип. «Усе згоріло вщент». Внаслідок атаки РФ на Київ 19 липня знищене видавництво MISON. – Найденко Ю.; Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Російський обстріл зруйнував видавництво MISON в Києві. – Інф.

Віледж Україна. – 2026. – 20 лип. На Позняках зачиняється «Моя книжкова полиця»: це друга закрита книгарня мережі за рік. – Джанов Д.

Музейна справа

Вечірній Київ. – 2026. – 17 лип. Його вбив сталінський терор: в Музеї Авангарду посвятили виставку бойчукісту Євгену Ситнянському. – Голотюк І.

Вечірній Київ. – 2026. – 18 лип. За 50 років Національний музей народної архітектури та побуту України став місцем зустрічі поколінь. – Скотнікова О.

Читання. Промоція читання

Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. В Україні стартував «Національний тиждень читання»: як долучитися у столиці. – Катаєва М.

Релігія

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Зеленський після зустрічі з делегацією Святого Престолу: Ватикан готовий прийняти зустріч лідерів. – Інф.

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Сибіга провів у Києві зустріч із секретарем Святого Престолу з питань відносин з державами. – Інф.

Культура національних меншин. Закордонні українці

Укрінформ. – 2026. – 20 лип. Асоціація української молоді в Чехії MOST UA-CZ увійшла до структури СКУ. – Інф.

Українська літературна газета. – 2026. – 20 лип. Українська поезія об'єднала континенти: у Флориді відбувся міжнародний творчий вечір Ігоря Павлюка. – Інф.

Загальні питання

NV. –2026. – 20 лип. «Нам потрібні сто українських Соросів». Директор фонду Відродження – про те, чому варто боротися за відкрите суспільство. – Одінцева А., Ковальова Д.

На п'ятий рік великої війни український досвід боротьби з авторитарним ворогом став одним із найцінніших експортних продуктів країни. Поряд із воєнними інноваціями та сучасним досвідом бойових дій Україна демонструє світові ще один здобуток – модель активного суспільства, яка стала однією з основ української стійкості. Повномасштабне вторгнення зробило українське громадянське суспільство широко відомим в Україні та ще більш помітним за її межами. Міжнародний фонд «Відродження», заснований філантропом Джорджем Соросом, почав підтримувати культуру демократичної участі й незалежні громадські ініціативи ще 36 років тому. До того, як незалежність здобула сама Україна. Виконавчий директор фонду, кандидат політичних наук Олександр Сушко розповідає про те, чому українське суспільство стало одним із найпереконливіших аргументів на користь свободи у світі. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/ukraine/politics/gromadyanske-suspilstvo-ukrajini-direktor-fondu-vidrozhennya-rozpoviv-pro-yogo-misiyu-pid-chas-viyni-50625731.html>

NV. –2026. – 20 лип. «Не даймо себе розділити». Перед посольством України у Варшаві і на Ринковій площі у Вроцлаві відбулись акції проти розбрату між народами. – Одінцева А.; Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. У Варшаві, Кракові та Вроцлаві люди вийшли на мітинги, щоб підтримати Україну. ФОТО, ВІДЕО. – Скотнікова О.

19 липня перед посольством України у Варшаві та на ринковій площі у Вроцлаві відбулися пікети, під час яких закликали до взаємної поваги та не піддаватися спробам посіяти розбрат між народами. Поляки, українці та білоруси, які взяли участь у маніфестації «Доброго сусідства» перед посольством України у Варшаві, принесли з собою національні прапори, а також значки та транспаранти і скандували «не даймо себе розділити». Докладно:

<https://nv.ua/ukr/world/geopolitics/manifestaciji-u-varshavi-ta-vroclavi-uchasniki-zaklikali-do-yednosti-polyakiv-ta-ukrajinciv-50625784.html>

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130036/>

Вшанування пам'яті

Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. У Києві відзначать 120-річчя з дня народження поетеси Олени Теліги: програма заходів. – Катаєва М.

21 липня виповнюється 120 років від дня народження Олени Теліги – визначної української поетеси. З цієї нагоди в Національному музеї літератури України відбудеться урочиста Академія на честь 120-річчя від дня народження Олени Теліги. До участі запрошені: народний депутат України, полковник Сергій Рудик, письменниця, авторка книги про Олену Телігу «Неймовірна. Ода

до радості» Ірен Роздобудько, народна артистка України Світлана Мирвода. Поезії Олени Теліги прозвучать у виконанні студенток Київського національного університету театру, кіно і телебачення імені І. К. Карпенка-Карого (викладач – Олег Лисій). Також відвідувачі матимуть нагоду оглянути ювілейну виставку, екскурсію якою проведуть наукова співробітниця музею Олена Круківська та докторка філософських наук, членкиня ВЖТ імені Олени Теліги Лариса Ляхощька. З нагоди 120-річчя у Києві відбудеться літературно-музичний фестиваль «Теліга. Живий текст», який об'єднає поезію, музику, мистецтво та історію про одну з найяскравіших постатей українського визвольного руху ХХ ст. Про програму заходів – докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130074/>

NV. – 2026. – 20 лип. До других роковин убивства. У Львові відкрили меморіальний простір на честь Ірини Фаріон. – Найденко Ю.; Віледж Україна. – 2026. – 20 лип. У Львові відкрили Меморіальний простір пам'яті Ірини Фаріон. – Гуржий В.; Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. У другу річницю вбивства Ірини Фаріон, у дворі на вулиці Масарика відкрили простір її пам'яті. – Скотнікова О.

19 липня у дворі, де два роки тому застрелили українську мовознавицю та громадську діячку Ірину Фаріон, відкрили стелу на її пам'ять. Меморіальний простір складається зі скверу та стелли. Меморіальний простір створила команда Guess Line Architects, до складу якої увійшли й колишні студенти Ірини Фаріон. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/socium/irina-farion-na-misti-vbivstva-vidkritil-memorialniy-skver-ta-stellu-foto-50625708.html>

<https://www.village.com.ua/village/city/city-news/375643-u-lvovi-vidkrili-memorialniy-prostir-pam-yati-irini-farion>

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130043/>

Медіа

Укрінформ. – 2026. – 21 лип. В Україні оновили правила мовлення телеканалів у дні пам'яті. – Інф.

Для лінійних аудіовізуальних медіа з 6 липня набули чинності зміни до Правил мовлення у дні пам'яті. Як зазначили в Органі спільного регулювання у сфері аудіовізуальних медіасервісів, зміни набули чинності після того, як документ підписали понад 50% членів громадської спілки. Зокрема змінами уточнено положення пункту 9 Правил щодо інформування про відзначення днів пам'яті у випусках новин. Якщо попередня редакція передбачала розміщення такого повідомлення у кожному випуску новин, то оновлена норма враховує практику застосування документа та усуває надмірне навантаження на мовників, які здійснюють інформаційне мовлення з великою кількістю новинних випусків. Ознайомитися з оновленою редакцією Правил мовлення у дні пам'яті для лінійних аудіовізуальних медіа можна на [сайті Національної ради](#). Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4146312-v-ukraini-onovili-pravila-movlenna-telekanaliv-u-dni-pamati.html>

Благодійність

Укрінформ. – 2026. – 21 лип. Гурт «Антитіла» та їхні слухачі передали спецпризначенням ГУР дрони на \$5 мільйонів. – Інф.

Спецпризначенці Департаменту активних дій Головного управління розвідки Міністерства оборони України отримали чергову допомогу від музичного гурту «Антитіла» та їхніх слухачів – дрони на суму 5 мільйонів гривень. Кошти на підсилення воєнних розвідників вдалося зібрати завдяки продажу квитків і благодійних лотів під час всеукраїнського туру «Вдома», який гурт «Антитіла» провів у лютому-березні. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146339-gurt-antitila-ta-ihni-sluhaci-peredali-specpriznacencam-gur-droni-na-5-miljoniv.html>

Фестивалі

NV. –2026. – 20 лип. The ВІО, NAZVA, Марина Круть: оголосили повний лайнап фестивалю «Вирій». – Пасічник К.

8–9 серпня у Києві на ВДНГ відбудеться етнічно-електронна подія Вирій. Простонеба, який збере українських та іноземних артистів. Організатори оголосили повний лайнап музикантів, яких відвідувачі фестивалю зможуть почути у павільйоні «КИТ». Повний лайнап «Вирію» – докладно:

<https://nv.ua/ukr/socium/irina-farion-na-misti-vbivstva-vidkritil-memorialniy-skver-ta-stellu-foto-50625708.html>

Музика

Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. Світлана Тарабарова вперше наживо презентує новий альбом «Липень в її очах». – Руденко Л.

25 липня, напередодні свого дня народження, Світлана Тарабарова вперше виконає наживо пісні з нового альбому «Липень в її очах». Концерт відбудеться просто неба на терасі ТЦ «Гулівер» у Києві. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130072/>

Кіномистецтво. Кінопрокат

Укрінформ. – 2026. – 20 лип. Фільм про Героя України Геннадія Афанасьєва покажуть на кінофестивалі в Іспанії. – Інф.

Документальний фільм «Пробач мені, мамо» режисера Євгена Лесного про кримського політв'язня та українського військового, який посмертно отримав звання Героя України Геннадія Афанасьєва, покажуть на міжнародному кінофестивалі в Іспанії. Стрічку відібрали в конкурсну програму Madrid International Film Festival що відбудеться в жовтні цього року в Мадриді (Іспанія). Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146129-film-pro-geroa-ukraini-gennadia-afanaseva-pokazut-na-kinofestivali-v-ispanii.html>

NV. –2026. – 20 лип. На Одеському міжнародному кінофестивалі покажуть ретроспективу фільмів Сергія Буковського. – Найденко Ю.

Сімнадцятий Одеський міжнародний кінофестиваль продовжує оголошувати програму, зокрема на фестивалі пройде ретроспектива фільмів режисера-документаліста Сергія Буковського. У програмі покажуть дев'ять стрічок – від дебютної роботи до найсвіжішого фільму, який вийшов у 2022 році і розповідає про Івана Дзюбу – літературознавця, критика й одного з головних голосів українського шістдесятництва. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/odeskiy-mizhnarodniy-kinofestival-2026-9-filmiv-rezhisera-sergiya-bukovskogo-50625841.html>

NV. –2026. – 20 лип. У кіно до Дня Незалежності. Вийшов трейлер української комедії Потяг Червона рута. – Найденко Ю.

Опублікований другий трейлер нової сімейної комедії про потяги, подорожі та українців «Потяг «Червона рута». На великі екрани стрічка вийде 20 серпня. Вихід фільму символічно приурочений до трьох знакових дат: 35-річчя Незалежності України, 55-річчя пісні-символу Червона рута та 55-річчя однойменного культового музичного фільму. Пісня стане центральним елементом та музичною основою всього фільму. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/potyag-chervona-ruta-2026-viyshev-treyler-ukrajinskoji-komediji-z-rudinskim-i-boklanom-video-50625781.html>

NV. –2026. – 20 лип. У кінотеатрі Жовтень покажуть стрічку Вавилон ХХ Івана Миколайчука. – Пасічник К.

29 липня в столичному кінотеатрі Жовтень покажуть стрічку «Вавилон ХХ», яка свого часу стала режисерським дебютом Івана Миколайчука. Подію приурочено до 95-річчя кінотеатру, в рамках програми «Жовтень 95». Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/vavilon-hh-ivana-mikolaychuka-pokaz-u-kinoteatri-zhovten-do-95-richchya-50625780.html>

Література. Книговидання

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Керівниця УІК закликає уряд виділити 150–200 млн грн на відновлення після російських обстрілів втраченого мільйона книжок. – Інф.

Керівниця Українського інституту книги (УІК) Олександра Коваль після чергового російського обстрілу, в якому зазнали пошкодження видавництва і друкарні, заявила про необхідність виділення 150–200 млн грн на відновлення втраченого мільйона книжок. У свою чергу, керівник Української видавничої асоціації (УВА) Артем Біденко закликав Кабінет міністрів, Міністерство культури, Міністерство освіти і науки та інші органи державної влади невідкладно запровадити механізми підтримки постраждалих друкарень і видавництв. Біденко також звернувся до міжнародних партнерів, професійних асоціацій, культурних інституцій, бібліотек і видавців із закликом про солідарність і підтримку української книжкової галузі. У ніч на 19 липня

внаслідок атаки РФ знищено склад видавництва «Книголав», втрачено 250 тис. книжок. Також зруйновано видавництво MISON і постраждали офіс видавництва «Арк.Юей» в Києві. Крім того, зруйновано друкарню групи «Конві», знищено майже 250 тис. підручників і 350 тис. заготовок для видавничої продукції. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1186596.html>

Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. У Києві атака рф знищила склад видавництва «Книголав», де було 250 тисяч книжок. – Скотнікова О.; Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Склад видавництва «Книголав» знищено внаслідок атаки рф, втрачено 250 тис. Книжок. – Інф.; Укрінформ. – 2026. – 20 лип. росія знищила склад видавництва «Книголав». – Інф.

Українська видавнича асоціація закликає підтримати «Книголав». Зробити це зараз можна найпростішим, але дуже важливим способом – купувати їхні книжки, розповідати про них, обирати видання цього видавництва для себе й на подарунки. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130038/>

<https://interfax.com.ua/news/culture/1186370.html>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4145963-rosia-znisila-sklad-vidavnictva-knigolav.html>

NV. –2026. – 20 лип. Знищено 250 тисяч шкільних підручників. рф зруйнувала друкарню «Конві» в Києві. – Найдено Ю.; Віледж Україна. – 2026. – 20 лип. Унаслідок російського обстрілу в друкарні «Конві» згоріло понад 500 тисяч книжок. – Джанов Д.; Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Російський обстріл зруйнував друкарню групи «Конві» та знищив майже 250 тис. підручників – комерційна директорка. – Інф.; Укрінформ. – 2026. – 20 лип. Масований удар рф балістикою по Києву зруйнував друкарню та знищив майже 250 тисяч підручників. – Інф.

Внаслідок масованої ракетної атаки рф на столицю України у місті знищено друкарню групи «Конві» – одного з найбільших підприємств України, де друкують шкільні підручники. Внаслідок влучання балістичної ракети величезні цехи залишилися без даху. Найбільше постраждали друкарський та палітурний цехи, де було знищено або залито водою обладнання. Крім того вщент вигоріли офісні приміщення друкарні. Внаслідок атаки повністю знищено майже 250 тисяч підручників для 9 класу, готових до відправки в школи. Пошкоджено частково готова видавнича продукція загальним тиражем близько 350 тисяч книг, зокрема підручники для 4 класу. Постраждала продукція українських видавництв «Ранок», «Грамота», «Літера ЛТД», «Лінгвіст», «книголав», «Лабораторія», «Артбукс», «АССА», «Каламар», «Атена», «Астон», «Букшеф», MISON, «Вища школа», «Медицина», «Апріорі» та інші. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/books/rosiya-zruynuvala-drukarnyu-konvi-u-kiyevi-de-znishcheno-250-tisyach-shkilnih-pidruchnikiv-foto-50625738.html>

<https://www.village.com.ua/village/culture/culture-news/375661-vnaslidok-rosiyskogo-obstrilu-v-drukarni-laquo-konvi-raquo-zgorilo-ponad-500-tisyach-knizhok>

<https://interfax.com.ua/news/culture/1186486.html>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4146118-masovaniy-udar-rf-balistikou-po-kievu-zrujnuvav-drukarnu-ta-znisiv-majze-250-tisac-pidrucnikiv.html>

NV. – 2026. – 20 лип. «Усе згоріло вщент». Внаслідок атаки РФ на Київ 19 липня знищене видавництво MISON. – Найденко Ю.; Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Російський обстріл зруйнував видавництво MISON в Києві. – Інф.

Проти ночі 19 липня Росія завдала масованого ракетного удару по Києву, внаслідок якого повністю зруйноване приміщення видавництва MISON. Видавництво просить про допомогу: або донатом, або придбанням наступної книги «Мене звати Мрія письменниці» Уляни Біланюк, яка має вийти з друку на тижні. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/books/ataka-na-kijiv-19-lipnya-znishcheno-vidavnictvo-mison-foto-video-50625689.html>

<https://interfax.com.ua/news/culture/1186414.html>

Віледж Україна. – 2026. – 20 лип. На Позняках зачиняється «Моя книжкова полиця»: це друга закрита книгарня мережі за рік. – Джанов Д.

На Позняках зачиняється книгарня «Моя книжкова полиця» – це вже другий заклад мережі, який припиняє роботу цього року. Засновниця Наталія Моспан вирішила припинити роботу комерційного закладу та зосередитися на благодійних освітніх проектах. За словами Наталії, вона прагне зробити книжки доступними для кожної дитини, а можливості бізнесу в цьому обмежені. Відтепер власниця спрямує зусилля на розвиток громадської організації «Почитай мені». Докладно:

<https://www.village.com.ua/village/business/news/375665-na-poznyakah-zachinyaetsya-laquo-moya-knizhkova-politsya-raquo-tse-druga-zakrita-knigarnya-merezhi-za-rik>

Музейна справа

Вечірній Київ. – 2026. – 17 лип. Його вбив сталінський терор: в Музеї Авангарду посвятили виставку бойчукісту Євгену Ситнянському. – Голотюк І.

У Музеї Авангарду, філії Музею історії міста Києва, відкрилася виставка «Євген Ситнянський. Невідомий бойчукіст», присвячена творчості художника, життя і мистецький шлях якого обірвав сталінський терор. Художника-бойчукіста розстріляли у Києві 22 листопада 1937 року за рішенням трійки НКВС. Основу експозиції становлять матеріали з родинного архіву Євгена Ситнянського, які вперше представили широкий публіці. Донедавна вони залишалися невідомими дослідникам і не експонувалися. Виставка розповідає не лише про самого митця, а й відтворює мистецьке середовище 1920–1930-х

років, у якому він працював. Відвідувачі можуть побачити живописні та графічні роботи Ситнянського – рисунки, етюди, начерки, портрети, пейзажі й анімалістичні композиції, що відображають його творчий розвиток. Окремий розділ присвячений архівним матеріалам, які зберегла правнучка художника Галина Дюговська. До нього увійшли фотографії, документи, газетні вирізки, предмети побуту та сімейні реліквії, що стали основою для дослідження біографії митця. Для відтворення мистецького контексту епохи на виставці також представлені роботи Миколи Рапая, Віктора Артемцева, Костянтина Піскорського, Георгія Петраша та Оксани Павленко. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/129943/>

Вечірній Київ. – 2026. – 18 лип. За 50 років Національний музей народної архітектури та побуту України став місцем зустрічі поколінь. – Скотнікова О.

Працівники Національного музею народної архітектури та побуту України поширили у соцмережах відео з ностальгійними кадрами, відзнятими ще на кіноплівці. На них – перші відвідувачі простору, який відкриває пів століття багатьом українцям у деталях та подробицях свідoctва життя предків. За 50 років Національний музей народної архітектури та побуту України став місцем зустрічі поколінь. «50 років тому ми відкрили двері для перших відвідувачів. І відтоді щодня відкриваємо Україну – її минуле, її культуру, її душу», – впевнені нинішні хранителі Національного музею народної архітектури та побуту України. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/129990/>

Читання. Промоція читання

Вечірній Київ. – 2026. – 20 лип. В Україні стартував «Національний тиждень читання»: як долучитися у столиці. – Катаєва М.

Український інститут книги водинадцятьє проводить Всеукраїнську інформаційно-просвітницьку тематичну акцію «Національний тиждень читання», яка триватиме з 20 по 26 липня. Тема цього річної кампанії – «З нами житиме сучукрліт». У її межах розглянуть читання як взаємодію двох способів пізнання світу: через знання, аналіз і дослідження, які репрезентує нонфікшн, та через образ, емоцію і художнє переживання, які відкриває література. Упродовж тижня на читачів чекають сотні можливостей познайомитися із сучасною українською літературою та її авторами: онлайн-фестиваль із письменниками й письменницями (програма за посиланням); «Бінго Укрсучліт» для тих, хто любить читацькі виклики; каталог українських книжок; спеціальний проєкт «Військо + книга». Щодня під час Національного тижня читання пропонують виставити в соцмережах книжку сучасного українського автора чи авторки, яку ви прочитали або написали, і розповідайте, як вона перегукується з темою дня. Також у межах тижня заплановані офлайн події. Так, 24 липня запрошують у Будинок кіно на відкритий мікрофон, у якому братимуть участь поети-початківці, досвідчені артисти, поціновувачі рим та випадкові перехожі. Зібрані кошти відправлять на потреби жінок на фронті. 26 липня «Ангела. Культурний бар», Ангa Зелена та Роніка Пожарська

запрошують на презентацію антології гостросоціальної поезії «Цвях». Про програму заходу – докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/130068/>

Релігія

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Зеленський після зустрічі з делегацією Святого Престолу: Ватикан готовий прийняти зустріч лідерів. – Інф.

Ватикан готовий прийняти зустріч на рівні лідерів, повідомив президент України Володимир Зеленський після зустрічі з секретарем Святого Престолу архієпископом Полом Річардом Галлагером. Президент подякував архієпископу Галлагеру та Папі Римському Леву XIV за підтримку України, зазначивши, що делегація Святого Престолу перебувала в Києві під час масованого російського удару. За словами Зеленського, під час зустрічі сторони також обговорили діяльність Церкви в Україні та інтеграцію в ЄС. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1186533.html>

Інтерфакс-Україна. – 2026. – 20 лип. Сибіга провів у Києві зустріч із секретарем Святого Престолу з питань відносин з державами. – Інф.

Т. в. о. міністра закордонних справ Андрій Сибіга провів зустріч із секретарем Святого Престолу з питань відносин з державами, Архієпископом Полом Річардом Галахером, подякував йому за візит до України, під час якого Київ зазнав масованої атаки. Сибіга висловив вдячність Святому Престолу за непохитну солідарність з українським народом, гуманітарні зусилля та послідовне моральне лідерство на підтримку миру, людської гідності й міжнародного права. Очільник МЗС зазначив, що від початку повномасштабного вторгнення внаслідок російських атак було пошкоджено або зруйновано близько 740 релігійних об'єктів різних віросповідань і конфесій, зокрема православні храми, католицькі церкви, протестантські молитовні будинки, мечеті, синагоги та інші релігійні споруди. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1186504.html>

Культура національних меншин. Закордонні українці

Укрінформ. – 2026. – 20 лип. Асоціація української молоді в Чехії MOST UA-CZ увійшла до структури СКУ. – Інф.

Про це повідомив директор MOST UA-CZ Тарас Катрун. Він розповів, що асоціація створена у червні 2025 року. За цей час було започатковано грантову програму для української молоді в Чехії й Україні на національно-патріотичні, освітні, культурні та творчі проєкти. З ініціативи асоціації створено Раду молоді при Європейському конгресі українців. Крім того, реалізовано низку проєктів, зокрема «Українці в Чехії: історія та ідентичність», у рамках якого в семи найбільших чеських містах відбулися лекції про історію української громади в цій країні за останні 100 років. Наприкінці червня MOST UA-CZ провела Міжнародну молодіжну адвокаційно-дискусійну конференцію «Українська молодь: збереження національної ідентичності в умовах російської агресії», до якої долучилися керівники СКУ та ЄКУ, організацій з інших

європейських країн, а також представники українських вишів. MOST UA–CZ стала першою молодіжною українською організацією в Чехії, яка увійшла до структури SKU. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4146284-asociacia-ukrainskoi-molodi-v-cehii-most-uacz-uvijsla-do-strukturi-sku.html>

Українська літературна газета. – 2026. – 20 лип. Українська поезія об'єднала континенти: у Флориді відбувся міжнародний творчий вечір Ігоря Павлюка. – Інф.

У Флориді (США), в Українському культурному центрі House of N.B., відбувся міжнародний поетичний вечір Ігоря Павлюка. Захід став справжнім міжконтинентальним культурним мостом, об'єднавши офлайн-аудиторію у Сполучених Штатах із глядачами з різних країн світу завдяки онлайн-трансляції. Вечір провела заслужена артистка України Людмила Колосович, яка не лише модерувала зустріч, а й виконувала поезії українською мовою. Англomовне звучання творів забезпечила Наталія Каспшишак. Серед гостей були Президент Національної федерації державних поетичних суспільств США (NFSPS) Джо Кавано (Joe Cavanaugh), який видав у США книгу Ігоря Павлюка «Written UNDER FIRE: A Ukrainian Poet's Diary», та британський перекладач Матвій Смірнов. Докладно:

<https://litgazeta.com.ua/news/ukrainska-poeziia-ob-iednala-kontynenty-u-florydi-vidbuvsia-mizhnarodnyj-tvorchyj-vechir-ihoria-pavliuka/>

Випуск підготувала

В. В. Пижевська,
головний бібліограф сектору оперативного інформування
та розповсюдження інформації відділу НАУІ
Інформцентру з питань культури та мистецтва,
E-mail: infocenter@nplu.org; info_nplu@ua.fm
контакт. тел.: 425-23-26